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Algus kell 16:00, lõpp kell 17:50 

Toimumise koht: Tõrva Vallavolikogu saal (Kevade 1, Tõrva)  

Juhatas: Tiiu Vips  

Protokollis: Tiiu Kukk 

Osalejad: Heli Holm, Hardo Lust, Marge Udras, Indrek Valner, Tiiu Vips 

Puudus: Allan Ilisson, Kalle Vister (teavitas, et ei saa osaleda koosolekul) 

Kutsutud: abivallavanem Lauri Drubinš, sotsiaalosakonna juhataja Ingrid Püvi ja sekretär Tiiu 

Kukk  

 

Päevakord: 

1. Sotsiaalosakonna tööst - osakonna juhtimisest, plaanid, suunad ja eesmärgid  

2. Tõrva valla ISTE (isikukeskse erihoolekande teenusmudeli rakendamine) projekti 

põhjalik ülevaade  

 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

1. Päevakorrapunkt  

Sotsiaalosakonna tööst - osakonna juhtimisest, plaanid, suunad ja eesmärgid  
Ettekandja: sotsiaalosakonna juhataja Ingrid Püvi. 

Komisjoni esimees palus, et enne päevakorrapunkti juurde minemist, ettekandja tutvustaks 

ennast. Ingrid Püvi teavitas, et ta on sotsiaalosakonna juhataja ametis olnud kolm ja pool kuud. 

Ta on elab Valgas ning eelnevalt töötas Valga Vallavalitsuse puuetega inimeste 

juhtivspetsialistina.  

Ingrid Püvi andis seejärel ülevaate sotsiaalosakonna juhtimise eesmärgist. Eesmärgiks on 

selgitada, miks on oluline tõhus juhtimine sotsiaalvaldkonnas. Efektiivne juhtimine ei tähenda 

ainult teenuste kvaliteedi parandamist ja ressursside optimeerimist vaid ka kogukonna 

haavatavamate liikmete toetamise tagamist. Seejärel selgitas ta, mis on sotsiaalosakonna roll 

ning ülesanded.  

Oma töös püüab ta järgida juhtimispõhimõtteid, mis keskenduvad töötajate heaolule ja 

kaasamisele. Sotsiaalosakonna ametnikele pakutakse paindlikke töötingimusi, hoolitsetakse 

töötajate emotsionaalse heaolu eest ning püütakse vältida läbipõlemist. 

Peamiste probleemidena, millega sotsiaalosakond silmitsi seisab, tõi ta välja: ressursipuuduse, 

kasvava nõudluse teenuste järele, personali puuduse ning läbipõlemise.  

Komisjoni liige Hardo Lust palus täpsustada, milles seisneb personali puuduse probleem, kas 

kõik ametikohad ei ole täidetud? Ingrid Püvi vastas, et sotsiaalosakonna ametikohad on täidetud. 
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Pigem on see probleem seotud teenuste pakkumisega nt lastega perede teenuste arendamiseks 

oleks vaja perede tugiisikut.  

Ta jätkas, sotsiaalosakonna ametnike struktuurilise koosseisuga. Sotsiaalosakonnas on täidetud, 

lisaks sotsiaalosakonna juhataja ametikohale, veel 2 lastekaitsespetsialisti ametikohta, 2 

sotsiaaltööspetsialisti ametikohta ning 0,5 koormusega eestkostespetsialisti ametikoht. 

Täiskohaga on tööle võetud autojuht, kuna on suurenenud vajadus puuetega laste kooli viimise 

teenuse järele. Komisjoni liikmed arutlesid selle teenuse sisseostmise teemal. Tiiu Vips selgitas, 

et peale sotisaaltranspordi teenuse tasu tõstmist on vähenenud nn. mugavussõidud. Teenust 

tellitakse nüüd ainult vajaduspõhiselt. Seoses sellega vähenes autojuhi koormus. Seadusega on 

ette nähtud, et kui puudega lapse koolitee on pikem kui 3 km, siis peab kohalik omavalitsus 

abistama transpordiga. Ingrid Püvi lisas, et autojuhi tööülesannete hulka kuulub ka 

koduhooldustöötajate autopargi töökorras hoidmine.   

Ettekandja andis ülevaate eestkostespetsialisti tööülesannetest. Hardo Lust uuris, kes kontrollib 

eestkostespetsialisti tegevusi ning kes vastutab? Ingrid Püvi selgitas, et eestkostespetsialisti 

üheks tööülesandeks on kohtule eestkoste aruannete esitamine koos panga väljavõtetega. 

Eestkostjaks määratakse vallavalitsus kui asutus, asutus vastutab.  

Lõpetuseks andis Ingrid Püvi ülevaate, millised muudatusi on ta töökorralduse poole pealt 

teinud. Esmaspäeviti toimub infotund kogu meeskonnaga, mille eesmärgiks on see, et kõik 

oleksid ühes infoväljas. Toimuvad kokkusaamised ka valdkonnapõhiselt (koosolekud ainult 

lastekaitsespetsialistidega või sotsiaaltööspetsialistidega). Koduhooldustöötajatega saadakse 

kokku kord kuus. Samuti on ta palju rõhku pannud koolitustele (nt. oktoobris osaletakse 

võlanõustamise koolitusel). Lisaks soovib ta rohkem korraldada üritusi ning väljasõite.  

Komisjoni liige Heli Holm uuris, millised on murekohad. Probleemid, millega ei ole ta 

arvestanud. Ingrid Püvi tõi murekohana välja abivajajatele mõeldud teenuste pakkujate vähesuse. 

Märgatakse ja teostatakse hindamine abivajajale, aga selliste teenuste pakkujat, mida see 

abivajaja vajaks, vallas ei ole.  

Komisjoni liikmed arutlesid Helme sotsiaalmaja teemal, Lauri Drubinš esitles sotsiaalmaja 

eelprojekti sh hoones asuvate tubade võimalikke suurusi ning asukohti.  

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks.  

 

 

2. Päevakorrapunkt  

Tõrva valla ISTE (isikukeskse erihoolekande teenusmudeli rakendamine) projekti põhjalik 

ülevaade  
Ettekandja ISTE projekti juhtumikorraldaja Ingrid Püvi 

Projekti eesmärk on katsetada Sotsiaalkindlustusameti ja kohalike omavalitsuste koostöös uue 

isikukeskse komponendipõhise erihoolekande teenuse mudeli rakendatavust omavalitsustes. 

Katsetatava isikukeskse teenuse mudeli sihtrühm on raske, sügava või püsiva kuluga psüühilise 

erivajadusega inimene, kes on vähemalt 16- aastane. Tal ei ole diagnoositud põhidiagnoosiga 

dementsust ega alkoholisõltuvust. Erihoolekande teenusmudeli katsetamises osalev abivajaja ei 

tohi samal ajal saada erihoolekande- või sotsiaalse rehabilitatsiooni teenuseid praeguses riikliku 

süsteemis.  

Seejärel andis ta ülevaate teenusmudeli töökorraldusest. Teenuse osutaja on kohalik omavalitsus. 

Kohalike omavalitsuste töökorraldus jaguneb klienditööks ning korralduslikeks tegevusteks. 

Klienditöö seisneb abivajaduse märkamises, toetusvajaduse hindamises ning pideva personaalse 

toe pakkumises ja tegevusplaani elluviimises. Korralduslike tegevuste alla kuulub teenuse 

kättesaadavuse suurendamine ja hinnakujundus, aruannete koostamine ning esitamine, KOV 

siseselt järelevalve projekti tegevuste üle ning teenusmudeli arendamises osalemine koostöös 

Sotsiaalkindlustusametiga. Sotsiaalkindlustusamet on projekti rahastaja, teostab järelevalvet ning 

nõustab kohalikke omavalitsusi. Tõrva vallas osaleb ISTE projektis 25 inimest. 

Komisjoni liige Indrek Valner küsis teenusel olevate isikute vanuselise jaotuvuse kohta ning kui 

suur hulk neist käib tööl. Ingrid Püvi vastas, et teenusel olevad isikud on tööealised, kuid ainult 

kaks neist käib tööl.  
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Tiiu Vips uuris, kui palju teenusel olevatest inimestest on kõrge toetusvajadusega ning kui palju 

madala toetusvajadusega. Ingrid Püvi vastas, et madala toetusvajadusega on need, kes käivad 

tööl. Projekti raames osutatavate teenustega püütakse hoida inimese elukvaliteeti.  

Ingrid Püvi esitles slaidil projekti raames osutatud teenuste mahtusid (h) perioodil september 

2023-august 2024. Suurima osakaalu osutatavatest teenustest moodustas igapäevaelu toetamine 

(266,50h), millele järgnes füüsilise aktiivsuse toetamine (126,75h).  

Tiiu Vips uuris, kui suur osa eraldatud toetusest on ära kasutatud. Ettekandja selgitas, et kuna 

projekt „seisis“ u. 9 kuud, siis projekti rahadest on ära kasutatud ainult 37,97%. Projekti 

kogusumma oli u 300 000€ ning sellest kasutamata on veel 184 000€. 

 

Otsustati: võtta informatsioon teadmiseks.   

 

Komisjoni liikmed arutlesid 25. septembril toimuva väljasõidu teemal.  

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)                                                               (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Tiiu Vips        Tiiu Kukk 

juhataja                                                                                             protokollija 


